

**Профиль сотрудника на русском и английском языках  
на официальный сайт ЮФУ**

<b>PHOTO / ФОТОГРАФИЯ</b>	<b>NAME / ФИО</b> <b>Акопян Марина Артавазовна</b>	
	Position / Должность	Associate Professor of the chair of Education and Pedagogical Sciences/Доцент кафедры образования и педагогических наук
	Location / Структурное подразделение	The Academy of Physiology and Pedagogic SFU/Академия психологии и педагогики ЮФУ
	Phone / Телефон	8-918-581-11-91
	E-mail / Почтовый адрес	<a href="mailto:ftp_ufy@mail.ru">ftp_ufy@mail.ru</a>
Research interests / Область научных интересов	<p>Key words describing research interests: professional training of the modern expert, the quality of education, the communicative technology of training of students, development of self-educational activity of students, communication technologies in the context of personal-oriented paradigm of education, professional competence of the teacher, project-based approach in professional education, tutor support project activities, project activities in the personal-oriented education.</p> <p>Ключевые слова, характеризующие область научных интересов: профессиональная подготовка современного специалиста, качество образования, коммуникативные технологии обучения студентов, развитие самообразовательной деятельности студентов, коммуникативные технологии в контексте лично-ориентированной парадигмы образования, профессиональная компетентность преподавателя, проектный подход в профессиональном образовании, тьюторское сопровождение проектной деятельности, проектная деятельность в лично-ориентированном образовании.</p>	
Research projects / Исследовательские, инновационные проекты	-	
Teaching / Преподаваемые дисциплины	<p>Бакалавриат: Общая и профессиональная педагогика, теоретическая педагогика, практическая педагогика, педагогические технологии, методика воспитательной работы, методология исследований профессионального образования</p>	

	<p>Магистратура: Современные проблемы науки и образования, организационные аспекты тьюторской деятельности.</p> <p>Bachelor education: The common and special pedagogic, theoretical pedagogy, practical pedagogy, the pedagogical techniques, the methods of rearing, the methods of the investigation of the professional education.</p> <p>Master education: The modern problems of science and education, the organizing aspects of the tutorial activity.</p>
<p>Website / Персональная страница (при наличии)</p>	<p>-</p>
<p>CV / Резюме (файл в формате pdf)</p>	<p>В 1992 году окончила Ростовский государственный педагогический университет, индустриально-педагогический факультет. С 1998 года преподаватель Ростовского государственного педагогического университета. В 2005 году защитила <i>кандидатскую диссертацию</i> на тему «Личностно-ориентированная направленность коммуникативных технологий обучения студентов педагогического вуза» по специальности 13.00.08 - теория и методика профессионального образования. Ученая степень <i>кандидата педагогических наук</i> присуждена диссертационным советом Ростовского государственного педагогического университета 22 июня 2005 года и утверждена ВАК РФ 16 декабря 2005 года. С 2006 года - доцент кафедры педагогики Педагогического института «Южного Федерального Университета».</p> <p>В 2013 году присвоено <i>ученое звание доцента</i> по кафедре педагогики.</p> <p>Стаж научно-педагогической работы составляет 23 года, в том числе стаж педагогической работы в образовательных организациях высшего профессионального образования – 20 лет.</p> <p>В 2002 году прошла профессиональную переподготовку по программе «Менеджмент в социальной сфере». В 2006 году прошла курсы повышения квалификации в Исследовательском центре МГИСиС по программе «Менеджмент качества образования» (500 часов). В 2009 году прошла теоретическую подготовку по программе «Требования международного стандарта ИСО 9001:2008. Внутренний аудит системы менеджмента качества», одобренной Ассоциацией по сертификации «Русский Регистр», и успешно сдала теоретический экзамен. С 2009 г. являлась внутренним аудитором СМК в Южном федеральном университете.</p> <p>В 2015г. прошла курсы повышения квалификации "Разработка и апробация новых модулей основной образовательной программы бакалавриата по укрупненной группе специальностей "Образование и педагогика",</p>

предполагающих академическую мобильность студентов вузов в условиях сетевого взаимодействия" (Южный Федеральный Университет), «Изменения в организации учебного процесса и в управлении на технологико-экономических факультетах вузов» (дистанционно-очная форма) г. Тула ТГПУ им. Л.Н. Толстого.

В 2016 г. в МГТУ им. Н.Э. Баумана получила удостоверение по дополнительной профессиональной образовательной программе повышения квалификации «Вопросы внедрения модели обучения и индивидуального социально-психологического сопровождения для обучающихся с нарушением слуха по программам бакалавриата по области образования «Инженерное дело, технологии и технические науки» - (объем 216 часов) .

В 2017 г. курсах повышения квалификации г. Тула ТГПУ им. Л.Н.Толстого «Модернизация учебно-методического обеспечения дисциплин в соответствии с требованиями ФГОС ВО и новыми нормативно-правовыми актами на основе современных технологий электронной редакционно-издательской деятельности» (объем 72 часа).

Опубликовано свыше 50 научных работ. Участие в НИР: научно-практические мероприятия регионального, всероссийского и международного уровней (конференциях, семинарах, «круглых столах» и пр.), руководство научно-исследовательской работой студентов.

In 1992 he graduated from Rostov state pedagogical University, the industrial-pedagogical faculty. Since 1998 lecturer of the Rostov state pedagogical University. In 2005 she defended her thesis on "Student-oriented communicative technologies of training of students of pedagogical higher education institution" in the specialty 13.00.08 - theory and methodology of professional education. The degree of candidate of pedagogical Sciences awarded by the dissertation Council of the Rostov state pedagogical University on 22 June 2005 and approved by VAK of the Russian Federation on 16 December 2005. Since 2006 - associate Professor of the Department of pedagogy of the Pedagogical Institute of "southern Federal University". In 2013 was awarded the academic title of associate Professor in the Department of pedagogy. The experience of scientific and pedagogical work is 23 years, including the experience of pedagogical work in educational institutions of higher professional education – 20 years. In 2002 has passed professional retraining under the program "Management in social sphere". In 2006 passed training courses at the Research center MSISaA under the program "education quality Management" (500 hours). In 2009 passed the theoretical training program "Requirements of international standard ISO 9001:2008. Internal audit of the quality management system", approved by the certification Association "Russian Register", and

	<p>have successfully passed the theoretical exam. Since 2009 as an internal QMS auditor at southern Federal University. In 2015. Passed courses of improvement of qualification "Development and testing of new modules of the main educational programs of a bachelor degree in an enlarged group of specialties "Education and pedagogy", involving academic mobility of students of higher education institutions in the framework of network interactions" (southern Federal University), "changes in the organization of the educational process and in the management on technological and economic faculties of the universities" (remotely full-time) Tula, TSPU them. L. N. Tolstoy.</p> <p>In 2016 at MGTU of N. Uh. Bauman received a certificate of the additional professional education training program "Issues of implementation of the model of learning and individual socio-psychological support for students with hearing impairment in bachelor for education "Engineering, technology and technical Sciences" (volume 216 hours) .</p> <p>In 2017 refresher courses, Tula, TSPU of L. N. Tolstoy's "Modernization of training and methodological support disciplines in accordance with the requirements of the FSES and the new regulatory-legal acts on the basis of modern technologies of electronic publishing activity" (volume 72 hours). Published over 50 scientific papers. Participation in research work: scientific and practical activities of regional, national and international level (conferences, seminars, round tables, etc.), management of research work of students.</p>
--	--